# السيرة الذاتية



الاسم: وهشام عبد الله أحمد عواج.

الجنسية: ليبي.

تاريخ الميلاد: 08 - 05 - 1976م.

مكان الميلاد: الناصيرية ـ ليبيا

رقم الهاتف: 925067985 – 218+

+218 -915067985 :

البريد الإليكتروني: h.awaj@zu.edu.ly

الدرجة العلمية: محاضر.

الحالة الاجتماعية: متزوج.

التخصص: الجيوفيزياء.

### المؤهلات:

1 - شهادة الدرجة العالية ( الماجستير ) من جامعة طرابلس سنة 2010م. قسم الجيوفيزياء.

2 - شهادة البكالوريوس من جامعة الزاوية سنة 1999م. قسم الجيولوجيا.

3 - دبلوم الدكتوراه من جامعة الزاوية سنة 2023م. قسم الجغرافيا.

### الوظيفة:

1 - معلم بمرحلة التعليم المتوسط الثانوي (تعيين) من سنة 2000م - 2014م

2 - عضو هيئة تدريس بالتعليم العالي جامعة الزاوية (تعيين) من سنة 2015م - الى الوقت الحاضر.

## خبرات العمل:

1 - عضو هيئة تدريس متعاون بجامعة الجبل الغربي كلية العلوم الزنتان قسم الجيولوجيا سنة 2010 - 2012م.

2 - عضو هيئة تدريس متعاون بجامعة الزاوية كلية الموارد الطبيعية العجيلات قسم الهندسة الجيولوجية وقسم الهندسة النفطية سنة 2010 - 2014م

3 - عضو هيئة تدريس متعاون بجامعة الزاوية كلية الهندسة صبراته قسم الهندسة الكيميائية شعبة الهندسة النفطية سنة 2010 - 2013م

4 - عضو هيئة تدريس متعاون بجامعة الجبل الغربي كلية العلوم غريان قسم الجيولوجيا سنة 2011 - 2015م.

5 ـ عضو هيئة تدريس متعاون بجامعة المرقب كلية العلوم والآداب مسلاته قسم الجيوفيزياء سنة 2012 ـ 2017م.

6 - عضو هيئة تدريس قار بجامعة الزاوية كلية الموارد الطبيعية العجيلات قسم الهندسة الجيولوجية وقسم الهندسة النفطية سنة 2015 - 2016م.

7 ـ ـ عضو هيئة تدريس قار بجامعة الزاوية كلية هندسة الموارد الطبيعية بئر الغنم قسم العلوم العامة وقسم الهندسة النفطية سنة 2016 - 2018م.

8 - عضو هيئة تدريس متعاون بجامعة الزاوية كلية العلوم قسم الجيولوجيا سنة 2016 - 8 - 2017م.

9 - عضو هيئة تدريس متعاون بالمعهد العالي للإدارة وتقنية المعلومات بئر الغنم قسم الإدارة وقسم الحاسوب سنة 2016 - 2018م.

10 - مهندس جيولوجي بشركة المستكشف لهندسة الموارد الطبيعية والتدريب سنة 2007 - 2008م.

11 - مهندس جيونوجي بسرحه استعاد ترقعان الجيونعتيه سنه 2006 - 2009م.

### الدورات:

- 1 دورة تدريبية في مجال وصف وتحليل العينات والبئرية للأعمال الجيوتقنية من شركة المستكشف لهندسة الموارد الطبيعية والتدريب سنة 2007 2008م.
- 2 دورة تدريبية في مجال القياسات الحقلية للأعمال الجيوتقنية من شركة الشعلة للأعمال الجيوتقنية من شركة الشعلة للأعمال الجيوتقنية سنة 2008 2009م.
- 3 دورة تدريبية في مجال تطوير مهارات لأعضاء هيئة التدريس من جامعة الزاوية سنة 2015م.
- 4 ـ دورة تدريبية في استخدام السبورات الذكية لأعضاء هيئة التدريس من جامعة الزاوية سنة 2016م.
- 5 دورة تدريبية في مجال نظم المعلومات الجغرافية GIS في دار الكتاب الزاوية سنة 2019م.
- 6 دورة تدريبية في مجال الاستشعار عن بعد من مشاريع اللجنة الوطنية للتربية والثقافة
  والعلوم طرابلس ليبيا سنة 2021م

### المساهمات العلمية:

- 1 ورقة بحثية مشاركة بعنوان (تداخل مياه البحر بالمياه الجوفية لمنطقة طرابلس باستخدام تقنية الاستشعار عن بعد بالتكامل مع تحاليل العينات كيميائيا) المؤتمر الثاني للعلوم الأساسية بجامعة طرابلس سنة 2010م.
- 2 ورقة بحثية منشورة بعنوان ("التصنيف الشكلي لأنواع التصريف المائي لمجاري الوديان باستخدام تقنية الاستشعار عن بعد لمنطقة مزدة شمال غرب ليبيا") مجلة الجامعة كلية التربية جامعة الزاوية سنة 2016م
- ("Well log Analysis for Oil and Gas Formation: ورقة بحثية مشاركة بعنوان 3 Evaluation (HAWAZ FORMATION SOUTHWESTRN LIBYA)" to the 1st International Conference on Chemical, Petroleum, and Gas Engineering (ICCPGE 2016), 22-23 December, 2016 at Alkhoms, Libya.
- 4 عضو باللجنة العلمية للمؤتمر العلمي الأول لكلية هندسة النفط والغاز جامعة الزاوية (الزاوية- ليبيا) 15-16 مارس 2021م.

# the biography

Name: Hisham Abdullah Ahmed Awaj.

Nationality: Libyan

Date of birth: 08-05-1976

Place of birth: Nasiriyah, Libya

Phone number: +218 925067985

Email: h.awaj@zu.edu.ly

Academic degree: Lecturer

Marital status: Married

Specialization: Geophysics

# Qualifications:

1 -Bachelor's degree from Al-Zawiya University in 1999. Department of Geology.

- 2-A high degree certificate (Master's degree) from the University of Tripoli in 2010. Department of Geophysics.
- 3-A doctoral diploma from Al-Zawiya University in 2023. Department of Geography.

### Function:

- 1- A teacher in the secondary intermediate education stage (appointment) from 2000 to 2014
- 2- A faculty member in higher education, Al-Zawiya University (appointment) from 2015 to the present time.



# Work experience:

- 1- Member of the cooperating faculty at the Al-jabl Al-grbe University, Faculty of Science, Zintan, Department of Geology, in the years 2010-2012.
- 2- A collaborating faculty member at Al-Zawiya University, College of Natural Resources, Al-Ajailat, Department of Geological Engineering and Department of Petroleum Engineering, 2010-2014.
- 3- A collaborating faculty member at Al-Zawiya University, College of Engineering, Sabratha, Department of Chemical Engineering, Division of Petroleum Engineering, 2010-2013.
- 4- A collaborating faculty member at the Western Mountain University, Faculty of Science, Gharyan, Department of Geology, 2011-2015.
- 5- A collaborating faculty member at Al-Marqab University, College of Arts and Sciences, Musalla, Department of Geophysics, in the year 2012-2017.
- 6- faculty member at Al-Zawiya University, College of Natural Resources, Al-Ajailat, Department of Geological Engineering and Department of Petroleum Engineering, in 2015-2016.
- 7- faculty member at Al-Zawiya University, College of Natural Resources Engineering, Bir Al-Ghanam, Department of General Sciences and Department of Petroleum Engineering, 2016-2018.
- 8- A collaborating faculty member at Al-Zawiya University, College of Science, Department of Geology, 2016-2017.
- 9- Member of the cooperating faculty at the Higher Institute of Management and Information Technology, Bir Al-Ghanam,

Department of Administration and Department of Computer, in the year 2016-2018.

- 10- Geological engineer at Al-Mustaqshaf Company for Natural Resources Engineering and Training, 2007-2008.
- 11- Geological engineer at Al Shula Company for Geotechnical Works, 2008-2009.

### Courses:

- 1- A training course in the field of describing and analyzing samples and wells for geotechnical works from the Explorer Company for Natural Resources Engineering and Training in the year 2007-2008.
- 2- A training course in the field of field measurements for geotechnical works from Al Shula Company for Geotechnical Works in the year 2008-2009.
- 3- A training course in the field of developing skills for faculty members from Al-Zawiya University in 2015.
- 4- A training course in the use of smart boards for faculty members from Al-Zawiya University in 2016.
- 5- A training course in the field of geographic information systems (GIS) in Dar Al-Kitab Al-Zawiya in 2019.
- 6- A training course in the field of remote sensing, one of the projects of the National Committee for Education, Culture and Science, Tripoli, Libya, in 2021.

#### Scientific contributions:

1 Participating research paper entitled (The interference of sea water with the groundwater of the Tripoli region using remote sensing technology in integration with chemical analysis of

- samples) The Second Conference of Basic Sciences at the University of Tripoli in 2010.
- 2- A published research paper entitled ("The morphological classification of the types of water discharge of the streams of the valleys using remote sensing technology for the Mizda region in northwestern Libya"), the University Journal, College of Education, Al-Zawiya University, in 2016
- 3- A joint research paper entitled: ("Well log Analysis for Oil and Gas Formation Evaluation (HAWAZ FORMATION SOUTHWESTRN LIBYA)" to the 1st International Conference on Chemical, Petroleum, and Gas Engineering (ICCPGE 2016), 22-23 December, 2016 at Alkhoms, Libya.
- 4- A member of the Scientific Committee of the First Scientific Conference of the College of Oil and Gas Engineering, Al-Zawiya University (Al-Zawiya Libya) March 15-16, 2021.